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讲座题目：用网上数据来研究人格与幸福感

讲座嘉宾：Lin Qiu（Assistant professor, Nanyang Technological University, Singapore）

时       间：2014年12月30日（星期二）上午10:00-12:00

地       点：岭南堂汪道涵会议室

 

摘要：

        互联网和社交媒体的广泛使用为研究者提供了新的研究机会。通过分析网上数据，我们可以获得大量多样

化、实际生活中的行为样本，并以此研究以往在实验室中无法获得和观测的现象。本次讲座将会介绍我们有关人格和

幸福感的研究。例如，微博的内容怎样反映用户的幸福感？自拍的表情如何表现用户的人格特征？上述这些问题的研

究，对社会学科中的一些重要概念和现象提供了新的理解和测量方法，并具有重要的实际意义。

 

个人介绍：

        Dr. Lin Qiu is an assistant professor in the Division of Psychology at Nanyang Technological

University in Singapore. His current research examines how people use social media, and how social

media can be analyzed to understand personality, well-being, and culture. Lin has published papers in

journals including Computers in Human Behavior, Journal of Research in Personality, Journal of Cross-

Cultural Psychology, Analyses of Social Issues and Public Policy, and Psychological Science. His work

has been reported in media outlets, including Scientific American, Psychology Today, The Telegraph,

Channel News Asia, and Discovery Magazine. Lin received his Ph.D. from Northwestern University and

Bachelor from Shanghai Jiao Tong University.

 

 

欢迎感兴趣的师生参加！

 

        中山大学岭南学术论坛分经济、金融和管理三个系列，是定期邀请国内外优秀学者前来开展学术交流的平

台。每系列每个月定期举办2-3次。目前已经成功举办多期，并得到了各界的高度评价。

        论坛主页：http://www.lingnan.net/seminar/。
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